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در کش وقوس سرطان زا بودن مالچ های نفتی درحالی که طی روزهــای اخیر اخباری 

مبنی بر ســرطان زا بودن مالچ های نفتی 
اســتفاده شــده برای مهــار کانون های 
گرد و غبار در کشــور و اثبات آن توسط 
آزمایشــگاه معتمد محیط زیست مطرح 
می شود، معاون آبخیزداری، امور مراتع و 
بیابان سازمان جنگل ها می گوید: بر اساس 
اطلاعات سازمان جنگل ها مالچ های نفتی 
سرطان زا نیســت، مگر آنکه تحقیقات و 
یافته های جدیدی وجود داشته باشد که 
ما از آن بی خبر باشــیم. مالچ پاشی برای 
تثبیت کانون های گرد و غبار در کشور از 
آن دسته فعالیت هایی است که مدت هاست 
چالش هایی را بین فعالان و کارشناســان 
محیط زیست و دستگاه های دولتی ایجاد 
کرده است. هرچند که سازمان جنگل ها 
تاکید دارد که مالچ پاشی فقط در نقاطی 
بحرانی انجام می شــود که امکان استقرار 
پوشش گیاهی در آن ها نیست و حتی در 
این بین با سازمان حفاظت محیط زیست 
نیز هماهنگی هــای لازم صورت می گیرد 
اما با این وجود هر از گاهــی تصاویری از 
برخی خزندگان دفن شــده زیــر مالچ یا 
مالچ پاشی در مناطقی که جزو کانون های 
بحرانی گرد و غبار نیستند مانند بیت کوصر 
منتشر می شــود.طی روزهای اخیر طرح 
ادعایی مبنی بر سرطان زا بودن مالچ های 
نفتی سبب شده است که نگرانی ها درباره 
استفاده از مالچ برای مهار کانون های گرد 
و غبار دوچندان شود. شبنم قنواتی زاده، 
مدیر انجمن زیســت محیطــی دیده بان 
جلگه سبز خوزســتان پیش از این گفته 
بود که نمونه ای از مالچ نفتی استفاده شده 
در این اســتان به یکی از آزمایشگاه های 
متعمد سازمان محیط زیست ارجاع شده 
است. نتایج آزمایشگاه نشان می دهد که 
مالچ نفتی حاوی مقــدار زیادی ترکیبات 

هیدروکربنی آروماتیک چند حلقه ای از 
جمله »بنزوآنتراسن« و »فنانترن« است که 
بسیار سمی و خطرناک هستند. آروماتیک 
حلقوی شامل گروه بزرگی از آلاینده های 
آلی هســتند که خواص ســرطان زایی و 

جهش زایی بالا در انسان دارد.
مالچ نفتی سرطان زا نیست 
مگر آنکه تحقیقات جدیدی 

وجود داشته باشد
این اظهارات درحالی مطرح شــده است 
که ســازمان جنگل ها می گویــد آن ها را 
تأیید نمی کند. پرویز گرشاســبی، معاون 
آبخیزداری، امور مراتع و بیابان ســازمان 
جنگل ها به ایســنا می گوید: بر اســاس 
اطلاعات و مستندات ســازمان جنگل ها 

مالچ های نفتی ســرطان زا نیســت، مگر 
آنکه تحقیقات و یافته های جدیدی وجود 
داشته باشد که ما از آن بی خبر هستیم. به 
هرحال برای اثبات ادعای سرطان زا بودن 
مالچ های نفتی لازم است افرادی که چنین 
موضوعی را مطرح کرده اند، مســتندات و 
نتایج آزمایش های خود را برای ما ارسال 
کنند تا ما نیز آن ها را بررسی و درصورت 

اثبات، سیاست های خود را عوض کنیم.
مستندات آزمایش روی مالچ 
نفتی برای وزارت بهداشــت 

ارسال می شود
ازسویی دیگر اما شبنم قنواتی زاده، مدیر 
انجمن زیســت محیطی دیده بان جلگه 
سبز خوزســتان تصریح می کند: فعالان، 

انجمن هــای محیط زیســتی و اســاتید 
دانشگاهی پیش از این بارها درباره تبعات 
و آثار سوء مالچ پاشی به سازمان جنگل ها 
و ســازمان حفاظت محیط زیست هشدار 
داده بودند اما متاسفانه این هشدارها گوش 
شنوایی نداشــت. از این رو ما این بار نتایج 
آزمایشــاتی که روی مالچ نفتی توســط 
آزمایشــگاه های معتمد سازمان حفاظت 
محیط زیست انجام شده و سرطان زا بودن 
آن ها به اثبات رسیده است را برای وزارت 
بهداشــت ارســال خواهیم کرد. به گفته 
قنواتی زاده نســخه ای از این مســتندات 
برای مجلس شورای اســلامی نیز ارسال 
شده است. مالچ های نفتی که از آن ها در 
شــن زارهای استان خوزســتان استفاده 

می شود علاوه بر آسیب زدن به یک زیست 
بوم که دارای گونه های گیاهی و جانوری 
خاص خود اســت، به ســلامت مردم نیز 
آسیب می زند. مدیر انجمن زیست محیطی 
دیده بان جلگه سبز خوزستان ضمن بیان 
این نکات اظهار می کند: اثبات خطرناک 
و ســمی بودن مالچ های نفتــی از طریق 
آزمایشگاه های معتمد ســازمان محیط 
زیســت برای ما کار بسیار دشــواری بود 
و بیشتر آزمایشــگاه ها نمی پذیرفتند که 
چنین کاری را انجام دهنــد. با این حال 
گرشاسبی، معاون آبخیزداری، امور مراتع 
و بیابان ســازمان جنگل ها- تاکید دارد 
که درحال حاضر مالچ پاشــی نفتی تا حد 
زیادی متوقف شده اســت. او می گوید: ما 
تعهداتی برای مالچ پاشی بر اساس قانون 
بودجه سال ۹۸ داشتیم که بخش کمی از 
آن هنوز باقی مانده است و اکنون فقط در 
کانون های بحرانی کــه نزدیک به مناطق 
مسکونی نیســتند - مانند جاده هایی که 
ریل قطــار از آن عبور می کنــد و گاهی 
 اوقات ماسه های بادی مسیر را می بندند -
مالچ پاشــی به صــورت محــدود انجام 
می شود. بر اساس آمار سازمان جنگل ها، 
عملیات بیابان زدایی در ۹ میلیون هکتار 
از عرصه های بیابانی کشــور انجام شــده 
کــه از این میــزان در ۲۵۰ هــزار هکتار 
عرصه بیابانی از مالچ استفاده شده است. 
معــاون آبخیزداری، امور مراتــع و بیابان 
سازمان جنگل ها ضمن بیان اینکه هدف 
ما برای بیابان زدایی در کشــور استفاده از 
مالچ نیست، اظهار می کند: قسمت عمده 
فعالیت های ما برای جلوگیری از بیابان زایی 
حفاظت و قرق، احیای بیولوژیک و پخش 
روان آب است و در نهایت از مالچ در نقاطی 
استفاده می کنیم که هیچ یک از روش ها 

جوابگو نباشد.

 سرپرست مخابرات منطقه اصفهان
خبر داد:

توسعهپوشششبکههمراهاول
دراستاناصفهان
مریم یادگاری / گروه ایران

   M.Yadegari@gmail.com
»پوشش شبکه همراه اول در استان اصفهان توسعه 
می یابد.« سرپرســت مخابرات منطقه اصفهان با 
اعلام این خبر گفت: در راســتای خدمت رسانی 
به هم استانی های عزیز اصفهانی، پوشش شبکه 
همراه اول در کلیه نقاط اســتان در حال توسعه 
است. ناصر مشایخی در بازدید از معاونت ارتباطات 
سیار با اشــاره به روند توسعه شبکه همراه اول در 
اســتان اصفهان اظهار کرد: با همت شبانه روزی 
تلاشــگران عرصه ارتباطات در مخابرات منطقه 
اصفهان در اجرای طرح توســعه فاز ۸ ارتباطات 
سیار، از آذرماه سال ۱۳۹۸ تا کنون با به روزرسانی 
و ارتقای تجهیزات فنی سایت های bts همراه اول 
در سطح استان، پهنای باند شبکه این اپراتور جهت 
استفاده بهینه مشــترکان از خدمات تلفن همراه 
افزایش یافته است. وی افزود: در این راستا تعدادی 
 ،)۲G( به نسل دوم تلفن همراه bts از سایت های
نسل ســوم تلفن همراه )۳G(، نسل چهارم تلفن 
همراه )4G( و تعدادی هم به +4G تجهیز شــده 
و روند بروزرسانی و ارتقای شبکه ارتباطات سیار 
در حال انجام اســت. سرپرست مخابرات منطقه 
اصفهان یادآور شد: این اقدامات تأثیر بسزایی در 
کاهش نقاط کور و افزایش پهنای باند تلفن همراه 
و در نتیجه ارتقای سرعت و کیفیت اینترنت همراه 
اول در سطح استان اصفهان خواهد داشت. گفتنی 
است؛ در جریان این دیدار از کلیه قسمت های فنی 
و اداری معاونت ارتباطات سیار و همچنین مرکز 

تلفن شهید رجایی بازدید به عمل آمد.

توزیعواکسنآنفلوآنزا
درشبکهبهداشت

 ایسنا: مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان 
غذا و دارو از توزیع ۱.۵ میلیون دوز واکسن آنفلوآنزا 
از سوم مهرماه در شبکه بهداشتی کشور خبر داد و 
گفت: در فاز اول توزیع، ۱.۵ واکسن آنفلوآنزا آغاز 
شده و در حال تحویل به معاونت بهداشتی است و 
مقرر شده طی چند روز آینده تزریق آن در مراکز 
بهداشتی به صورت رایگان برای گروه های پرخطر 
از جمله زنان باردار، بیماران خاص، صعب العلاج، 
مزمــن و کادر درمان آغاز شــود.  ســیدحیدر 
محمدی با تاکید بر اینکه هنوز واکســن آنفلوآنزا 
در داروخانه ها توزیع نشده است، افزود: در مرحله 
بعد که زمان آن به زودی اعلام می شــود، واکسن 

آنفلوآنزا بین داروخانه ها توزیع می شود.

لزومساماندهیزبالهها
تسنیم: رئیس فراکسیون توسعه پایدار و تأمین 
مالی مجلس شورای اسلامی گفت: موضوع بحران 
مدیریت پســماند و تأثیر آن بر محیط زیســت و 
آلودگی خاک و نفوذ گندابه هــای آن به آب های 
سطحی و زیرزمینی در بسیاری از شهرهای کشور 
به خصوص استان های شمالی، مورد توجه مجلس 
شورای اسلامی است. سیدشمس الدین حسینی 
افزود: حل مشکل دپوی زباله ها را نمی توان فقط 
بر عهده شهرداری ها یا استانداری ها قرار داد چرا 
که آن ها به تنهایی تــوان و امکان رفع این معضل 
بزرگ را ندارند و لازم اســت که وزارت خانه های 
مربوطه و ســازمان حفاظت محیط زیست کشور 
به عنوان مهم ترین نهاد مرتبط، برای ساماندهی 
زباله ها مصمم و با برنامه برای رفع این معضل ملی 

ورود کنند.

اعلامجزئیاتبستههایخدمتی
نیروهایمسلح

 مهر: مدیرعامل ســازمان بیمه خدمات درمانی 
نیروهای مسلح به تعریف و ارائه بسته های خدمتی 
۳۶۰ درجه ای اشاره کرد و گفت: در قالب این طرح 
آگاه سازی، آموزش، پیشگیری، تشخیص زودرس، 
درمان و توانبخشــی را مرحله بــه مرحله تحت 
پوشــش قرار می دهیم و از بیماری های پرهزینه 
و صعب العلاج مانند ســرطان ها و دیابت شــروع 
کرده ایم. امیر نوروزی افزود: سعی کردیم خدماتی 
را در قالب آموزش و آگاه سازی ارائه دهیم. به عنوان 
مثال از سال گذشته در زمینه ارائه بسته خدمتی 
سرطان ســینه و دهانه رحم به عنوان دو سرطان 
شایع و سخت در زنان اقدام کردیم. وی با اشاره به 
بسته خدمتی بیماری دیابت نیز گفت: آموزش ها با 
همکاری انجمن دیابت شروع و دوره های آموزشی 
طراحی شــد که قرار بود به صورت حضوری ارائه 
شود اما به علت کرونا در قالب دوره های مجازی و از 

شهریور شروع شده است.

زمانبرگزاریهشتمین
آزموناستخدامیمشخصشد

شهرخبر:  سخنگوی سازمان سنجش آموزش 
کشــور گفت: ثبــت نــام در هشــتمین آزمون 
اســتخدامی از روز ۲۰ شــهریور از طریق سایت 
www.sanjesh. سازمان سنجش آموزش به نشانی

org آغاز شد و ۲۹ شهریورماه به پایان رسید. وی 
اعلام کرد: به علــت همزمانی پایان زمان ثبت نام 
این آزمون با اعلام نتیجه اولیه آزمون سراسری ۹۹، 
مهلت ثبت نام در این آزمون بار دیگر از اول مهرماه 
آغاز شد و این مهلت چهارم مهرماه پایان پذیرفت. 
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کاهشنرخفرزندآوریو 
مشکلاتیکهباکروناتشدیدشد

محمدجواد محمودی
 رئیس کمیته مطالعات سیاست جمعیتی

در رابطه بــا تاثیرات کرونا در کاهش رشــد 
جمعیت کشور طی سال های آینده با توجه 
به اســتمرار این بیماری و شرایط اقتصادی، 
اجتماعی، فرهنگی و سیاســی منبعث از آن 
باید گفت که هنوز مطالعه پژوهشی خاصی 
راجع به این مسئله صورت نگرفته، اما شاید 
ازجمله مشــهودترین تاثیــرات کرونا این 
موضوع باشد که افراد به خاطر شرایط خاص 
ایجاد شده ناشی از شیوع کرونا، ازدواج خود 
را به تأخیر بیندازنــد و متأهلان هم احتمالاً 
فرزندآوری خود را به تأخیــر می اندازند که 
برای رفع این مســئله هنوز کار جدی انجام 
نشده اســت. پیش از شــیوع کرونا در طرح 
جمعیت و تعالی خانواده یک سری مشوق ها و 
حمایت ها برای تشویق افراد به فرزنددارشدن 
در نظر گرفته شده است. در یکی از مواد طرح 
این گونه آمده؛ به جای اینکه از افراد مالیات 
گرفته شــود، خانواده مبنا قــرار می گیرد و 
مالیات براساس تعداد افراد خانواده محاسبه 
می شــود. این از جمله اقدام هایی است که 
دربرخی از کشورهای دنیا که با کاهش باروری 
مواجه شــده اند، درحال اجرایی شدن است. 
موارد مختلفی در طرح جامع جمعیت برای 
خانواده ها برنامه ریزی شــده است که بیشتر 
آن نیز را مشوق های مادی شامل می شوند. 
هرچند باید به این مسئله نیز اشاره کرد که 
کاهش فرزندآوری تنها به مسائل اقتصادی 
مرتبط نیست و بخش عمده ای از آن به تغییر 
نگرش ها و تغییر ساختارها برمی گردد. یکی از 
اقداماتی که باید در این حوزه صورت بگیرد 
آگاه سازی است که مردم بدانند فرزندآوری 
در شرایط کرونایی با رعایت اصول بهداشتی 
خطرناک نیســت؛ در نتیجه از منظر روانی 
باید این آماده سازی برای خانواده ها عملیاتی 
شود و این نیاز به یک برنامه ریزی جدی دارد. 
ما پیش از کرونا هــم در کاهش فرزندآوری 
مشکل داشتیم و شیوع کرونا به این موضوع 
دامن زده اســت؛ در نتیجه امیدواریم هرچه 
زودتر این بیماری برطرف شود، اما با برطرف 
شدن آن هم نمی توانیم انتظار داشته باشیم 
که این موضوع عادی شود و مردم به راحتی و 
بدون تغییر بنیادی سیاست های جمعیتی به 
سمت افزایش فرزندآوری بروند. تسهیل در 
امر ازدواج و حمایــت از فرزندآوری، ازجمله 
اموری است که باید به آن توجه کنند و نباید 
به ســادگی از کنار آن عبور کرد. در رابطه با 
نگرانی والدین از فرزندآوری با توجه به کاهش 
کیفیت آموزشی در زمان شــیوع کرونا باید 
تصریح کرد که این از جمله مسائلی است که 
باید جدی بگیریم و دولت باید در این زمینه 
به صورت جدی برنامه ریزی کند. اگر جمعیت 
کشور بدون توجه به کیفیت آموزشی افزایش 
پیدا کند، عملًا خودش با آسیب های دیگری 
روبه رو می شود؛ چراکه در آن صورت افزایش 
جمعیت داریم، اما با جمعیت بی سواد، بدون 
مهارت و با بازدهی کم روبه رو می شویم که از 
عهده امورات خود برنمی آید. از جمله مسائلی 
که باید بــرای آن فکر انجام شــود افزایش 
کیفیت آموزشــی اســت چراکه بسیاری از 
والدین دانش آموزان در جایابی فرزندان خود 
در مدارس خوب با مشکل مواجه اند و این از 
وظایف دولت هاست که باید به آن توجه کنند.

یادداشت

ضرورتگفتوگویبیننسلی
باشگاه خبرنگاران جوان: معاون رئیس جمهور 
در امور زنــان، در کنگره ملی شــکوه ایثار که با 
حضورمعاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و 
امور ایثارگران برگزار شد اظهار کرد: پشتوانه خون 
شهدا و ایثارگری ها، استحکام معنوی به کشور ما 
بخشیده است. معصومه ابتکار افزود: طرح سپاس 
ازجمله برنامه های مهمی است که در این دوره 
انجام شده و ما در ده ها سفر استانی خود موضوع 
دیدار و تکریم خانواده شــهدا را داشته ایم و این 
فعالیت ها در دوران کرونا به صورت تلفنی ادامه 
دارد. او گفت: سعی کرده ایم نشست های تخصصی 
و موضوعی را در موضوع ایثارگران داشته باشیم و 
حدود ۷ هزار زن شهید و حدود ۷ هزار زن جانباز 
داریم. وی با بیان اینکه بالغ بر دو هزار زن جانباز 
شیمیایی داریم گفت: موضوع تجربه زیسته را 
دنبال می کنیم و جمع آوری خوبی از تجربه زنان 
ایثارگر و ... انجام شده است. ابتکار بیان کرد: به یک 
گفت وگوی بین نسلی نیار داریم و باید برای اینکه 
نسل بعد این ارزش ها را بدانند، گفت وگوی بین 

نسلی را ایجاد کنیم.

خانواده

آخرین جزئیات کارت بلیت مترو خبرنگاراناز سرگیری عمره منوط به پذیرش شروط
ایسنا: رئیس سازمان حج و زیارت در خصوص راه اندازی عمره از سوی عربستان، گفت: بر اساس اعلام آنان از سیزدهم مهرماه انجام حج 
عمره توسط این کشور دوباره برقرار می شود. علیرضا رشیدیان افزود: بنا بر تصمیمی که دولت عربستان گرفته بازگشایی عمره در سه 
مرحله شامل اتباع داخلی، اتباع خارجی مقیم عربستان و مرحله دیگر برای کشورهای مسلمان است که در مجموع برای عمره امسال 
حدود یک میلیون و ۵۶۰ هزار نفر پیش بینی شده است. وی افزود: شروط جمهوری اسلامی ایران اول تضمین امنیت، آرامش و کرامت 
زائران ایرانی و راه اندازی کنسولگری یا دفتر حافظ منافع کشورمان برای حمایت های کنسولی از اتباع ایرانی در حین اقامت در کشور 
عربستان سعودی است و تا زمان تحقق این شروط اعزام سفر عمره انجام نمی شود. اکنون پنج میلیون و ۸۰۰ هزار نفر در کشور در نوبت 

حج عمره قرار دارند.

شهر خبر: مدیر واحد ساماندهی محدوده و طرح های ترافیکی با اشاره به اینکه پس از اتمام ارائه طرح ترافیک خبرنگاران فرایند بررسی 
مدارک خبرنگاران جهت ارائه کارت بلیت مترو را آغاز کردیم، گفت: پیامک تخصیص کارت بلیت مترو برای واجدین شرایط که مدارکشان 
در سامانه کامل بوده است ارسال شده است، چنانچه خبرنگاری درخواست کارت بلیت داشته، اما پیامک تخصیص برایش ارسال نشده 
به طورحتم نقص مدرک داشته است. عمار سعیدیان فر افزود: واجدین شرایط دریافت کارت بلیت که جهت صدور کارت بلیت معرفی 
شده اند، در صورتی که کارت بلیت خبرنگاری یکساله فعال داشته باشند )کارت بلیت سال ۹۸( مبلغ تخصیص یافته برای سال ۱۳۹۹ 
در آن کارت شارژ می شود. خبرنگاران در صورت نداشتن کارت بلیت، با مراجعه به نشانی اینترنتی http://eticket.tehran.ir نسبت به 

ثبت نام کارت بلیت خبرنگاری اقدام کنند.

 

 
کرونا پایتخت را به شهری پر خطر با وضعیتی کاملًا 
بحرانی تبدیل کرده است به طوری که مسئولان بار 
دیگر به فکر افتاده اند تا محدودیت ها را گسترش 

دهند.
اعمال محدودیت های کرونایی

دکتر علیرضا زالی رئیس ســتاد مقابله با 
کرونا در استان تهران اســت. وی با تاکید بر اینکه 
در خواســت اعمال محدودیت های کرونایی برای 
استان تهران را تهیه و ارسال کردیم، عنوان داشت: 
آن چیزی که در ســتاد ملی مصوب شد، سقف و 
بازه زمانی یک هفته ای بــرای محدودیت ها بوده 
که بر این اساس ما نیز در بازه زمانی یک هفته ای 
خواستار اعمال محدودیت ها در استان و شهر تهران 
هستیم و طبیعتاً در انتهای هفته با تحلیل آماری و 
اپیدمیولوژیک بیماری در اســتان تهران، راجع به 
اســتمرار، ادامه یا تعلیق محدودیت ها اعمال نظر 

خواهیم کرد.

افزایش آمار فوتی ها در تهران
زالی با بیان اینکه از نظر فوتی نیز در هفته 
گذشــته نســبت به هفته های قبل افزایش آمار 
داشتیم، گفت: نخستین تغییر آماری تهران حدود 
دو هفته قبل در میزان بستری و سرپایی نشان داده 
شد و متاســفانه در انتهای هفته گذشته در زمینه 
میزان مبتلایان و بســتری های نیازمند خدمات 
آی ســی یو و میزان موارد منجر به مرگ با آماری 
بیشــتر از هفته های قبل مواجه بودیم. وی با بیان  
اینکه متاسفانه در ۲4 ساعت گذشته تعداد بیماران 
جدید بستری در بیمارستان های تهران به ۸۰۰ نفر 
افزایش یافته است، گفت: از این تعداد حدود ۱۲۵ 
نفر در بخش مراقبت های ویژه بستری شده اند. در 
واقع شــرایط جدید بیماری در تهران کماکان به 
گونه ای است که وضعیت شهر تهران را در وضعیت 
کاملًا بحرانی و پرخطر قرار داده است. زالی با بیان 

اینکه تا انتهای هفته گذشته تقریباً هر روز شاهد 
شــیب رو به تزاید آمار بیماری بوده ایم، گفت: در 
هفته فعلی و پیش رو نیز آمار بررســی خواهد شد 

و بر اساس وضعیت تهران تصمیم گیری می شود.
باید دورکاری ها را از سر بگیریم

وی با اشــاره به ارائه درخواســت استفاده 
از دورکاری در اســتان تهران، گفــت: در رابطه با 
دورکاری به نظر می رســد که در تهــران مجدداً 
نیازمند اتخاذ این روش هستیم، به گونه ای که بتوان 
از ظرفیت دورکاری اســتفاده بهینه کرد؛ چراکه 
این روش در وهله اول باعث کاهش تولید سفر در 
کلانشهر تهران می شود و از طرف دیگر باعث ارتقا 
و تقویت فرهنگ دولت الکترونیک می شود. وی با 
بیان اینکه شرایط سخت کرونایی می تواند منجر 
به تحقق دولت الکترونیک و اســتفاده از مزایای 
دورکاری بیش از گذشته شود، عنوان کرد: چندین 

سال از تصویب آیین نامه های دورکاری می گذرد 
و در شرایط بحران فعلی موقعیتی ایجاد شده که 
بتوان با حرکت به ســمت گســترش دیجیتال و 
خدمات الکترونیک، میــزان مراجعات مردم را به 
حداقل رساند. طبیعتاً دورکاری می تواند به عنوان 
روشــی برای کاهش حضور مردم در دوران کرونا 
مورد توجه قرار گیرد. به عبــارت دیگر با افزایش 
خدمات الکترونیک در بخش هایــی که خدمات 
گسترده ای به مردم داده می شود، می توان ضمن 
کمک به کاهش تولید سفر، نسبت به مقابله با این 

بیماری اقدام کرد. 
زالی ادامه داد: پیشــنهاد مشــخص مــا به همه 
دستگاه های مستقر در تهران از جمله دستگاه های 
خدماتی، اداری و انتظامی که طی ارســال نامه ای 
درخواست شده، این است که کلیه خدمات خود را 
تا جای ممکن به خدمات الکترونیک تبدیل کنند. 
در همین راســتا نمونه موفقی در نیروی انتظامی 
اســتان تهران به صورت پایلوت محقق شــد که 
همان بحث شــماره گذاری و رزرو وقت به صورت 

الکترونیک قبل از مراجعه بود.

با افزایش آمار فوتی ها در تهران

وضعیتپایتختبحرانیترشد
یلدا توکلی / گروه جامعه

   tavakoli.yalda11@gmail.com

شهریخبر ویژه

محمد توکلی / گروه جامعه: شهردار قم با اشاره به 
فرارسیدن فصل پاییز و احتمال بارش های فصلی، از 
مدیران مناطق شهری خواست که نقاط حادثه خیز از 
نظر آب گرفتگی و سیلاب را شناسایی و برای رفع خطر 
اقدام کنند. سیدمرتضی سقائیان نژاد، در جلسه شورای 
شهرداران که در ساختمان مرکزی شهرداری برگزار 
شد، با اشاره به شروع فصل پاییز و احتمال بارندگی های 
فصلی، اظهار داشت: تدابیر لازم برای رفع آب گرفتگی 
و حل مشکل نقاطی که ممکن اســت در این زمینه 
حادثه ساز باشند، از الان برنامه ریزی شود. شهردار قم 
با اشاره به اینکه خدمت در کشور اسلامی ظرافت های 
خاصی دارد، افزود: در شهر مقدس قم این ظرافت ها 

چند برابر می شود و هر لحظه باید خودمان را رصد کنیم تا کارها بر مدار اعتقادات ما پیش برود. سقائیان نژاد با 
اشاره به اینکه یکی از ابعاد برجسته دفاع مقدس مدیریت جهادی بود، اضافه کرد: در مدیریت امروزی هر یک 
از اجزا باید در جای خود قرار بگیرند تا سیستم بتواند به درستی کار خود را انجام دهد؛ اما در جنگ نوع تازه ای 
از مدیریت ابداع شد که به آن مدیریت جهادی می گوییم. وی گفت: امروز وظیفه ما این است که تلاش کنیم 
روحیه جهادی در تک تک ارکان شهرداری حفظ شود و همه بر همان مدار حرکت کنیم. شهردار قم با تاکید 
بر اینکه دفاع مقدس لیله القدر انقلاب اسلامی است، اظهار داشت: ابعاد سیاسی، اقتصادی و اجتماعی دفاع 
مقدس همواره راه گشای انقلاب اسلامی و این کشور خواهد بود. سقائیان نژاد ادامه داد: برکات دفاع مقدس 
مانند کوثری همیشه جاری است و در مدیریت شهری باید ابعاد مختلف این دستاوردها به کار گرفته شود. 
همچنین در این جلسه از خدمات ابراهیم معتمدی، به عنوان قائم مقام شهردار تقدیر و وی به عنوان مشاور 
عالی شهردار قم منصوب شد. ابراهیم معتمدی که از پنج سال پیش به عنوان قائم مقام در شهرداری قم ایفای 
نقش می کرد، در راســتای اهتمام شــهرداری قم برای تربیت مدیران نخبه و انقلابی به سمت معاون مرکز 

مدیریت حوزه های علمیه سراسر کشور منصوب شده است.

شــهر خبر: مدیرکل دفتر حمل و نقــل عمومی و 
ترافیک شهری سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشــور درباره وضعیت بیمه رانندگان تاکســی و به 
روز رسانی لیست بیمه این رانندگان توسط سازمان 
تأمین اجتماعی، گفت: از سال ۱۳۹۲ اصلاح فهرست 
بیمه رانندگان تاکســی انجام نشده تا در سقف بیمه 
شدگان بتوانیم افرادی که راننده نیستند یا به اشتباه 
در سال های گذشته بیمه شــده اند و همچنان برای 
آن ها بیمه پرداخت می شود، حذف و در همان سقف، 
رانندگان واقعی را به لیســت اضافــه کنیم. مرضیه 
حصاری افــزود: حدود ۵۰ درصد فهرســت فعلی بر 
اساس بررسی انجام شده راننده نیستند و در هیچ یک 

از پایگاه های اطلاعاتی ما که بر اساس آن سوخت داده می شود، شناسایی نشده اند. از اواخر سال ۹۶ که این 
موضوع را دنبال کردیم و پس از رفت و برگشت های فراوان در اواخر سال گذشته با رویکرد مثبت مدیرعامل 
سازمان تأمین اجتماعی توافق نامه ای حاصل و مقرر شد با این رویکرد این مشکل حل و فصل شود. وی افزود: 
امروز حدود هفت ماه از این توافق نامه می گذرد و چند جلسه برگزار شده و دستورالعمل مرتبط با این مهم 
نوشته شده، اما در آخرین جلسه ای که داشتیم مشخص شد قرار نیست سازمان تأمین اجتماعی این کار را 
انجام دهد و همان طور که در هفت ماه گذشته این کار را انجام نداده، نمی خواهد نسبت به انجام آن اقدام کند. 
حصاری تاکید کرد: بارها خواسته ایم این به روز رسانی لیست رانندگان اجرایی شود، ولی متاسفانه به دلایل 
مختلف کار را انجام نداده اند. بنابراین با توجه به اینکه از روز نخست به کمک اتحادیه تاکسیرانی، تاکسیرانی 
تهران و شهردار تهران پیگیر موضوع بودیم باید اعلام کنیم اگر با این رویکرد موضوع ادامه پیدا کند این مهم 
حاصل نخواهد شد. وی در پاسخ به این سؤال که مسئولیت تضییع حقوق رانندگان در صف برای بهره مندی 
از بیمه با کدام نهاد است، گفت: برای ما هم عدم به روز رسانی این لیست توسط سازمان تأمین اجتماعی بسیار 

عجیب است؛ این وظیفه سازمان تأمین اجتماعی است.

شهردار قم خبر داد:
دستور برای پیشگیری از آب گرفتگی معابر

مدیرکل دفتر حمل ونقل سازمان شهرداری ها:
تأمین اجتماعی از به روزرسانی لیست بیمه تاکسی رانان سر باز می زند


